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                                               PROTOKÓŁ  NR  14 /2007 
                                 XIV Sesji Rady Gminy Perzów 
                                    w dniu 19 i 28 grudnia 2007r. 
                                      w godz. 13.00 do 17.30 
                                      w godz.10.00  do 11.20 
 

1. Otwarcie Sesji. 
 
Otwarcia Sesji dokonał  Przewodniczący Rady Gminy Perzów  
Zdzisław Burzała. Jest dla niego przyjemnością powitać na uroczystej 
Sesji  radnych, Panią Wójt,  sołtysów, Dyrektorów szkół,  
Pana Kopczyńskiego  oraz KsięŜy. 
Stwierdził obecność 15 radnych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad Sesji: 
 
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ceny skupu Ŝyta za podstawę obliczania  
podatku rolnego.  

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
     w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego , 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia  , a 
takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku złoŜenia oświadczeń 

lustracyjnych. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości 

gruntowej. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Perzów uprawnień  
      do ustalania wysokości cen i usług za korzystanie z obiektów i urządzeń 
      uŜyteczności publicznej będących własnością Gminy Perzów. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości  
      od PKP Zakład Gospodarowania Nieruchomościami w Ostrowie Wielkopolskim.   
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zwieranie umów najmu na czas  
      nieokreślony nieruchomości lokalowych. 
 
 14.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciąŜania                     
nieruchomości gruntowych i lokali  oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres 
dłuŜszy niŜ  trzy lata.  
 

15. Wolne głosy i wnioski. 

 
Przewodniczący Rady pyta czy radni chcą wnieść  zmiany do porządku obrad. 

 

Pani Wójt  - wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę dotyczącą zmiany 

budŜetu Gminy na 2007r. Jednocześnie proponuję przenieść ten punkt na II część 

obrad w dniu 28.12.2007r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o głosowanie. 15 radnych opowiedziało się 

za przyjęciem  wniosku Pani Wójt. 

 

Przewodniczący Rady -  jest prośba ze strony Pani Wójt, aby obecną Sesję podzielić 

na dwie części – co jest zgodne z zapisami w Statucie. Czy radni zgadzają się  

na podział ? 

 

15 radnych głosowało za przyjęciem wniosku. 

 

Przewodniczący Rady – zaprasza księŜy do częstszego udziału w sesjach. 

 

Następnie ksiądz Sobiś odczytał fragment Ewangelii, zaś ksiądz Zieliński złoŜył 

wszystkim najserdeczniejsze Ŝyczenia z okazji zbliŜających się Świąt BoŜego 

Narodzenia. 

 

Wszyscy obecni na sesji podzielili się opłatkiem, po czym młodzieŜ z Gimnazjum 

wystąpiła z krótkim koncertem kolęd. 
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Przewodniczący Rady podziękował młodzieŜy za występ. Radni równieŜ wspólnie 

odśpiewali kolędę, zaintonowaną przez księdza Szkudlarka. 

 

 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu 
 z poprzedniej sesji bez odczytania, stwierdzając, iŜ protokół został 
wyłoŜony do wglądu przed Sesją , a poza tym jest moŜliwość zapoznania 
się z nim w biurze Rady. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie  za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej Sesji bez odczytania. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych ; wszyscy radni jednogłośnie 
przyjęli protokół z XIII Sesji bez odczytania. 
 
 

3. Interpelacje. 
 
Radny Kłodnicki – firma, która łatała drogi zostawiła na poboczach 
resztki asfaltu. Kto to posprząta. Pani  Wójt obiecała, Ŝe naprawiane 
będą drogi gminne, a co z drogami na pograniczu powiatowych  
z gminnymi. 
 
Pani Wójt – wyszło niefortunnie. Dziury były łatane kompleksowo. JeŜeli 
nie uda się wszystkiego teraz, to będzie zrobione wiosną. Powiat nie 
odpowiedział. Teraz nie ma pieniędzy. Perzów został zrobiony, Zbyczyna 
niestety nie jest w dalszym ciągu. 
 
Pani Gosek (sołtys Zbyczyny) -  ci  panowie byli u mnie. Mówili, Ŝe to 
zrobią. 
 
Radny Wieczorek – koło Pani Gawlikowej jest dziura od zeszłego roku. 
 
Pani Wójt – moŜe Pan Przybylski jeszcze w tym roku zrobi Zbyczynę  
i Trębaczów. Asfalt sprzątną nasi pracownicy. Firma, która łatała dziury 
zrobiła to nieodpłatnie, w ramach dobrej współpracy. 
 
Przewodniczący Rady -  co z przekopem koło GS. Kiedy to zostanie 
zrobione? 
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Pani Wójt – rozmawiałam z Panem Lentką. Do tego potrzebne jest  
100 kg asfaltu. 
Przewodniczący Rady – Radny Krzywiecki zgłaszał przegląd studzienek. 
Co się robi w tej sprawie. 
 
Pani Wójt – Perzów jest zrobiony, a Słupii koło Pana Grochowskiego  
narazie jest tak zrobione, aby nie było problemu. 
 
Przewodniczący Rady – czy droga koło Państwa Gugałów w stronę 
Brzezia zostanie zalana asfaltem? 
 
Pani Wójt – Urząd Marszałkowski najpierw odrzucił nam wniosek. 
Później  znaleźli pieniądze i dali nam 20 tys.zł. Radni zadecydowali, Ŝe 
dołoŜą trochę pieniędzy i nawierzchnia będzie połoŜona taka, jaka jest  
w tej chwili. A jak będą środki połoŜymy asfalt. 
 
 

 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 
Pani Wójt przedstawiła Radnym treść sprawozdania (stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Radna Gawlik – czy droga w Miechowie jest odebrana? 
 
Pani Wójt  - odebrana i rozliczona. 
 
Radny Wodziak – ta droga się rozlatuje. 
 
Radny Wieczorek – dlaczego sołtys ani radni nie byli poinformowani  
o odbiorze. 
 
Pani Wójt – zapomnieliśmy, ale przy następnej czynnik społeczny  
będzie obecny. 
 
Radny Wieczorek – ja wnioskowałem o znak na drodze do lasu   
w Miechowie ograniczający tonaŜ. 
 
Pan Mega – odpowiada, Ŝe pismo zostało wysłane i jest odpowiedź  
o odmowie ewentualnego partycypowania w kosztach utrzymania 
drogi przez Lasy Państwowe. 
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Radny Ludwikowski – interesuje mnie jako transportowca droga E-8. 
Była Pani na spotkaniu. UwaŜam, Ŝe budowa S-8 jest celowo 
odwlekana, bo jest inna koncepcja.  
Radny wnioskuje, aby przy projekcie nie dopuścić do czegoś takiego, 
co jest między Kępnem, a Bralinem. 
 
Pani Wójt – 10 stycznia będziemy rozmawiać na spotkaniu, które 
odbędzie się w naszej Gminie. Oni wystąpili do nas o uzgodnienia. 
Odmówiłam, aby mieć w rozmowach kartę przetargową. 
 
Przewodniczący Rady – pyta kto wykonuje ekspertyzę budynku 
hydroforni w Trębaczowie. 
 
Pani Wójt – był tam Pan Hodyjas i zajmuje się tym Pan Kula. 

 
 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
- wpłynęły Ŝyczenia do rady Gminy m.in. od Posła Orzechowskiego. 
- brałem udział w kilku spotkaniach m.in. w spotkaniu Kół Gospodyń 
Wiejskich. 
- miało miejsce spotkanie z Panią Adamską – kuratorem oświaty. 
- z RIO wpłynęły zalecenia , wystąpienia pokontrolne. Będą one  
do wglądu w biurze Rady. 
 
Pani Wójt – zaprasza wszystkich na spotkanie z kolędą i opłatkiem  
w dniu 5 stycznia 2008r. Odbędzie się wtedy pierwszy występ 
naszego Koła Gospodyń Wiejskich. 
 
Przewodniczący Rady – wracając do sprawozdania – podkreśla, Ŝe 
30 dni od daty otrzymania zaleceń, naleŜy do RIO udzielić odpowiedzi 
o realizacji lub nie wykonaniu zaleceń. 
 
Pani Skarbnik – odpowiada, Ŝe RIO musi dostać odpowiedź. My juŜ 
wykonujemy zalecenia, nie czekając na otrzymanie ich na piśmie. 
Udzielamy odpowiedzi z realizacji punkt po punkcie. RóŜnie to 
wygląda, ale odpowiedź wysyłamy. 
 
Pani Wójt – kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej jest raz  
na cztery lata. Zapewnia, Ŝe wszystko w terminie jest realizowane. 
 
Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
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6.   Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia ceny skupu Ŝyta  
za podstawę obliczania podatku rolnego. 
 
Przewodniczący Rady -  zapytał Przewodniczących Komisji  
o propozycje.  
Wszyscy są zgodni co do stawki 42 zł/q 
 
Przewodniczący Rady – ma mieszane uczucia. Musimy myśleć  
o dobru nas wszystkich. Proponuję przychylić się do wniosku  
Pani Wójt i przyjąć stawkę 45 zł/q. 
 
Pani Wójt – dziękuje za poparcie. Mamy wiele problemów i roszczeń. 
Potrzebne są pieniądze. 
 
Radny Kłodnicki – nie zgadzam się. Pani uderza w tych małych  
do 10 ha, którzy  ledwo ciągną. NaleŜy o nich pomyśleć. I uwaŜam, Ŝe 
42 zł/q wystarczy.  
Zwracając się do Przewodniczącego Rady, Radny Kłodnicki 
powiedział: Pan jest duŜym rolnikiem. Macie niską klasę i mało 
płacicie. 
 
Przewodniczący Rady -  potwierdza, Ŝe płaci podatek i informuje, Ŝe 
wpłynęła pozytywna opinia Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie 
projektu omawianej uchwały 
  

 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W projekcie przyjęto cenę 42 zł/q.  W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych. 13 radnych głosowało za przyjęciem uchwały,  
2 radnych głosowało przeciw. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
7.  Podjęcie uchwały sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
Przewodniczący Rady pyta Przewodniczących Komisji o propozycje 
stawek: 
Przewodnicząca Gawlik   1,72 zł/ m3  woda, 2,90 zł/ m3  ścieków 
Przewodnicząca Piekarska  1,72 zł/ m3  woda, 2,90 zł/ m3  ścieków 
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Przewodniczący Kozan  1,72 zł/ m3  woda, 2,90 zł/ m3  ścieków 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe 3 grosze dodatkowo na metrze  
(wg projektu uchwały) to tylko 7500 zł dla budŜetu Gminy, a z wody 
korzystamy przecieŜ wszyscy. 
 
Radny Pietrus – my moŜemy tę cenę podnosić systematycznie,  
ale wtedy ludzi bijemy po kieszeni. 
 
Przewodniczący Rady   -  proszę wziąć pod uwagę, Ŝe te 3 grosze to jest 
około 30 gr miesięcznie więcej. Warto by było, abyśmy wygenerowali  
z tej wody wreszcie więcej, aby było na naprawę starzejącego się 
majątku.  
 
Radny Pietrus – rozmawiałem z producentami mleka, którzy uwaŜają, Ŝe 
woda kosztuje ich duŜo pieniędzy, a inni którzy mają liczniki płacą mało. 
 
Radny Kozan – apeluje – poniewaŜ obniŜyliśmy podatek rolny 
przyjmijmy ceny proponowane przez Panią Wójt. 
 
Pani Wójt – potrzeby są duŜe np. sieć w Domasłowie. Te 7000 zł.,  
o których Pan Przewodniczący mówił, to 50 m wody. Radny musi patrzeć 
na rolników, ale teŜ na budŜet, aby moŜna było robić. 
 
Przewodniczący Rady – radny Pietrus mówi, Ŝe producenci mleka duŜo 
płacą. Ja od marca zuŜyłem 800 m. 3 grosze przy 800 m tj.24 zł. 
Wszyscy mamy to dobro, jakim jest Gmina. Szanujmy to. Liczymy 
pieniądze w domu. A jakim wielkim dobrem jest kolektor. Jestem 
zadowolony, Ŝe jak wyciągnę korek z wanny, to nie muszę martwić się  
o ścieki. Do końca roku dojdę pewnie do 1000 m. Proszę więc  
o właściwą postawę. Uściśnijmy natomiast ścieki dowoŜone spoza 
Gminy.  
 
Radny Wieczorek – nasunęła mi się myśl. Kto nie płaci za wodę – nie 
producenci mleka, ale rodziny, które nie mają dochodów. Ja wcześniej 
mówiłem o amortyzacji. Gdyby 30 lat temu była amortyzacja – choćby 
symboliczna, dzisiaj nie byłoby problemu. 
 
Radny Ostrowski – cena ta teŜ wynikała ze strat na wodzie m.in. 
spowodowanych tragicznym poŜarem. Mam nadzieję, Ŝe nic takiego  
w następnym roku się nie wydarzy. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. 
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Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu radni opowiadali się za stawkami  wody:  
1,72 zł/m3  i 1,75 zł/m3 . W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  
8 radnych głosowało za stawką 1,72 zł, zaś 7 radnych za stawką 1,75 zł.  
W uchwale przyjęto cenę wody w wysokości 1,72 zł/m3. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków : motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektóre inne składniki wynagrodzenia, a takŜe wysokość oraz 
szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego.  
   
Radny Kozan – uwaŜa, Ŝe uchwała była konsultowana i powinna tak 
pozostać. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 15 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku 
złoŜenia oświadczeń lustracyjnych. 
 
Przewodniczący Rady pyta Panią Wójt i Panią Sekretarz czy chcą coś 
dodać. 
 
Odpowiedź negatywna. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 15 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
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10.  Podjęcie uchwały w sprawie : wyraŜenia zgody na 
wydzierŜawienie nieruchomości gruntowej 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 15 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy 
Perzów uprawnień do ustalania wysokości cen i usług za 
korzystanie z obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej 
będących własnością Gminy Perzów. 
 
Radny Kłodnicki – jeŜeli upowaŜnimy, to prosiłbym o informację dla rady 
o podjętych decyzjach przez Wójta. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 15 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
12.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
wydzierŜawienie nieruchomości od PKP Zakład Gospodarowania 
Nieruchomościami w Ostrowie Wielkopolskim. 
 
Przewodniczący Rady-  czy są pytania? 
 
Pani Wójt – chodzi o budynek, gdzie mieszka Pani Herbinger. 
 
Pan Przewodniczący – pyta czy moŜna z datą sięgnąć do tyłu. A jeŜeli 
umowa juŜ jest, to dlaczego w uchwale występuje słowo „zawarcie”. 
 
Radca prawny – jest to pokłosie kontroli RIO. Sytuacja jest podobna, jak 
z umowami dzierŜawy. Ma to na celu konwalidować czynność prawną, 
czyli potwierdzić waŜność tej umowy. Oznacza to, Ŝe po czasie, ale 
wyraŜacie Państwo zgodę. MoŜna rozmawiać z PKP, aby anulować 
obecną umowę i zawrzeć nową z dzisiejszą datą. A co do uchwały, nad 
którą była dyskusja, chodzi o to, aby uporządkować zalecenia RIO. 
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Przewodniczący Rady pyta czy radni mają jeszcze pytania do Pana 
Radcy. 
Pytań nie zgłoszono 
 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 15 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawieranie 
umów najmu na czas nieokreślony nieruchomości lokalowych 
 
Radny Kozan – przecieŜ ten punkt miał być wykreślony. 
 
Przewodniczący Rady – ten punkt nie został wykreślony, bo jest on 
zaleŜny od punktu14. JeŜeli uchwalimy tamtą uchwałę , to ta nie będzie 
podjęta. Ale jeŜeli jej nie podejmiemy musimy podjąć uchwałę z punktu 
13. 
 
Radca prawny rozpoczął wyjaśnianie projektu uchwały z pkt.14  
w kontekście ustawy o gospodarce nieruchomościami. Wszystkie osoby 
prywatne musza stawać do przetargu. Ale w uchwale jest furtka, Ŝe  
do trzech lat nie będzie musiało być przetargu. 
 
Radny Pietrus – pyta, czy jeŜeli przyjmiemy punkt 14, to czy będziemy 
podejmować uchwałę z pkt.13 ? 
 
Radca prawny – wtedy nie. 
 
Pani Wójt – na Komisjach powstał chaos. A ta uchwała jest bardzo 
waŜna. Dlatego punkt po punkcie pragnę ja Państwu omówić. ( Pani 
Wójt omawia zapisy w uchwale). 
W związku z pkt.4 Pani Wójt prosi Radę, jak sama podkreśla słowami 
PapieŜa Jana Pawła II „Nie lękajcie się”. Pani Wójt przypomina, Ŝe 
została wybrana w bezpośrednich wyborach  i nie zawiedzie zaufania 
swoich wyborców. 
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Radca prawny – pragnie uwypuklić jeszcze jedną rzecz. 40 umów 
wygasa w 2008r., czyli Rada będzie musiała w kaŜdym indywidualnym 
przypadku podjąć uchwałę. 
 
Radny Kłodnicki – w tytule pisze zasady. Czyli my określamy zasady. 
Wszędzie upowaŜniamy Wójta. Najbardziej niepokoi mnie zbywanie  
i nabywanie. Co będzie jak przyjdzie Pan Kopczyński i będzie chciał 
kupić ośrodek zdrowia . Wójt go sprzeda bez zgody rady i co wtedy? 
Albo kupi nieruchomość, której nie będziemy chcieli. 
 
Radca prawny – będziecie jedną z nielicznych gmin, która takiej uchwały 
nie posiada. RIO o tym pisało w protokole. Podkreślam, Ŝe nie chcę 
ingerować w Wasze kompetencje. 
 
Przewodniczący Rady – Rio pisze o umowach do 3 lat. 
 
Radca prawny – ja zachęcałbym Państwa do jej podjęcia, a częstego 
korzystania z kontroli Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady – ma Pan sporo racji, a my nie zawsze potrafimy 
w tych przepisach się poruszać. 
 
Radca prawny – proszę zauwaŜyć ile umów poprzedni Wójt zawarł  
na czas nieokreślony, niezgodnie z prawem. 
 
Radny Wieczorek – czy ta uchwała upowaŜnia Wójta do sprzedaŜy  
bez naszej zgody? 
 
Radca prawny – nie. 
 
Radny Wieczorek – czyli Pani Wójt musi sprzedaŜ konsultować z Radą. 
 
Radca prawny – tak. 
 
Radny Wieczorek – czyli Wójt bez Rady nic sprzedać nie moŜe 
 
Pani Wójt – ostatnio była podejmowana przez Radę uchwała  
na sprzedaŜ działki w Perzowie. To wy podjęliście decyzję. 
 
Radny Wieczorek – bo na Komisji zrozumieliśmy, Ŝe Wójt moŜe 
sprzedać nieruchomość bez zgody Rady. 
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Radny Ostrowski – niektóre gminy obciąŜają straŜe podatkiem.  
Wnosi o zapis, Ŝe straŜe są zwolnione. 
 
 Radca prawny – przecieŜ macie juŜ taką uchwałę podjętą. 
 
Radny Krzywiecki – nie chodzi o to, aby się lękać. TeŜ miałem odczucia, 
Ŝe będzie zbywanie bez zgody Rady. Zabrakło szczegółowych wyjaśnień 
ze strony Wójta, jak to było dzisiaj. Pyta teŜ o zapis związany z planem 
przestrzennym, bo Gmina nie ma przecieŜ aktualnego planu. 
 
Radca prawny – jest on zawarty przyszłościowo, bo plan będzie musiał 
być uchwalony. 
 
Przewodniczący Rady – pyta o § 8. UwaŜa, Ŝe zapis jest 
niejednoznaczny. Teraz proponuje się do 10 lat. Wtedy przez taki zapis 
w umowie dwie kadencje mają związane ręce. 
 
Radny Ostrowski – nam chodzi, aby Ŝaden waŜny obiekt nie został 
sprzedany bez zgody Rady. Proponuję, aby ograniczyć zapis do 5 
tys.m2. 
 
Radca prawny – kaŜdą umowę moŜna wypowiedzieć. JeŜeli wam się nie 
podoba, moŜecie wypowiedzieć. 
 
Radny Pietrus – chciałem prosić o kredyt zaufania. Proszę popatrzeć  
na nasz rząd. 
 
Pani Wójt – dam przykład. Poprzedni Wójt Gminy podpisał umowę  
na Klub w Domasłowie na czad nieokreślony. Ludzie byli niezadowoleni, 
więc umowa mimo to została wypowiedziana. 
 
Radca prawny – w kontekście słów Przewodniczącego. W dzierŜawach 
moŜna wypowiedzieć. W przypadku sprzedaŜy decyzja jest 
nieodwracalna. 
 
Radny Kozan – jesteśmy jak druŜyna piłkarska. JeŜeli nie wierzymy  
Pani Wójt – rozejdźmy się. 
 
Radny Krzywiecki  - to nie jest kwestia zaufania, czy sympatii do Pani 
Wójt. Cieszcie się, Ŝe Przewodniczący Rady jest wnikliwy, a  nie siedzi 
cicho. 
Przewodniczący dziękuje Radnemu Krzywieckiemu za słowa 
wypowiedziane pod swoim adresem. 
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Po odczytaniu projektu uchwały w sprawie zasad nabywania, 
zbywania, zamiany i obciąŜania nieruchomości gruntowych i lokali 
oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy niŜ trzy lata.                  
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie. W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych. 13 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny 
głosował przeciw, jeden radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący stwierdza, Ŝe wobec decyzji Rady uchwała z pkt.13 
porządku obrad nie będzie podejmowana. 
 
 
14.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2007 r. 
 
Przewodniczący Rady pyta czy są przygotowane materiały. 
 
Pani Wójt – nie ma , bo Pani Skarbnik jeszcze nad nimi pracuje. 
 
Radni ustalają, Ŝe punkt ten będzie omawiany na II części XIV Sesji 
w dniu 28 grudnia 2007r. 
 
15. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Stodolski – wniosek, aby uregulować numerację w Perzowie, 
szczególnie na osiedlu. 
Wniosek o dokonanie porządku w Gminie Perzów , szczególnie koło GS. 
Wniosek o naprawę chodnika od „BENA” do Pana Tymy. Topole 
rozsadzają chodnik przy GS. Topole nie są ozdobą tego terenu. 
Rozsadzają płot, niszczą chodnik. 
 
Radny Kłodnicki – wnioskuje, aby zmienić ordynację wyborczą, aby mieć 
radnego w Powiecie. Np. z Panią Dyrektor PZD nic nie moŜna ustalić. 
Zarwał się chodnik na ścieŜce rowerowej Turkowy – Perzów. 
Zawsze prosi się sołtysa o zebranie Rady Sołeckiej. Są poboŜne 
Ŝyczenia. Ale te wnioski nie są realizowane – to po co to pisać. To mnie 
najwięcej boli. UwaŜa teŜ, Ŝe posiedzenia Komisji powinny być 
oddzielnie, bo będzie więcej czasu, aby o tych sprawach porozmawiać. 
Np. temat oświaty. 
 
Pani Wójt – jeŜeli chodzi o teren GS. Wiem, Ŝe tam jest bałagan  
i napiszę do prezesa GS, Ŝeby zrobiono porządek. A jeŜeli chodzi  
o numery porządkowe, to pytanie do Pana Stodolskiego – kto te numery 
nadawał? 
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Radny Stodolski – miały być nazwy ulic. 
 
Pani Wójt – kto za to zapłaci. Topole sprawdzimy i wyślemy wnioski. 
 
Radny Wieczorek – przy drodze, jak się jedzie do Pani Gawlik są dwie 
topole. 
 
Pani Wójt – sołtys mówił, Ŝe Rada Sołecka wystąpi o ścięcie topoli na 
boisku. Pragnę przypomnieć o tym wniosku. 
 
Radny Kozan – proponuje zaprosić na kolejną Sesję przedstawiciela 
Rady Powiatowej. DuŜo się dzieje w sprawie szpitala powiatowego  
w Kępnie. Radnych to będzie interesowało. Szpital musi zostać 
rozbudowany do 2012r., w przeciwnym razie pozbędziemy się oddziału 
chirurgicznego i wewnętrznego. Będzie teŜ przebudowana ulica 
Sikorskiego. Rozbudowa szpitala pochłonie 15 mln zł. najgorsza sytuacja 
jest na oddziale wewnętrznym, który musi zostać rozbudowany. 
 
Pani Wójt – proponuje, aby na następną Sesję zaprosić Dyrektora 
Szpitala Pana Bronisława Pazdykę. 
 
Radny Kozan – Dyrektor Pazdyka prosił, aby kobiety korzystały  
z bezpłatnej mammografii, bo przepadną pieniądze. 
 
Radna Piekarska – na drodze koło boiska w Trębaczowie jest duŜa 
dziura. Wnioskuje, aby zasypać ją kamieniem. 
Był składany wniosek o ścięcie drzewa w Trębaczowie. Jakie działania 
zostały podjęte. 
Wniosek o wyrównanie pobocza w Trębaczowie. 
Radna pyta co będzie dalej z wymianą przyłącza linkowego na kablowe, 
która została rozpoczęta w Trębaczowie. 
 
Pani Wójt – o przyłącze zapytamy w Zakładzie Energetycznym, wniosek 
o ścięcie drzew sprawdzimy. 
 
Radny Ostrowski – czy rozbudowa Domu Ludowego w Trębaczowie jest 
juŜ zamknięta. Czy moŜna by ją rozszerzyć o remizę. 
 
Pan Mega – odpowiada, Ŝe nie moŜna. Projekt dotyczy tylko sali. Projekt 
w kwestiach strategicznych jest zamknięty. 
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Przewodniczący Rady – Pan mnie zaskakuje. Była nad tym dyskusja, ale 
nic mi nie wiadomo o zgodzie Rady. 
 
Pani Wójt – zapewnia, Ŝe była o tym mowa. 
 
Przewodniczący Rady -  ja sobie nie przypominam, Ŝeby jakieś 
pieniądze były na to przeznaczone. Pan Pruss z Urzędu 
Marszałkowskiego mówił, Ŝe dofinansowanie wyniesie 75%, a jeszcze 
lepiej byłoby 50%. Skąd my weźmiemy te pieniądze. Wahaliśmy się nad 
stacją uzdatniania wody w Trębaczowie, która miała być budowana, a tu 
trzeba wydać tyle pieniędzy. 
 
Pani Wójt – Panie Przewodniczący – Rada uchwaliła plan inwestycyjny. 
Są środki tam przeznaczone na dokumentację. Ja jestem zaszokowana, 
Ŝe Pan mówi, Ŝe nie było o tym mowy. 
 
Przewodniczący Rady – ja jestem zaskoczony. 
 
Pani Wójt – na razie mówimy o dokumentacji, a nie o inwestycji. 
 
Przewodniczący Rady – raz rozmawialiśmy na ten temat na Komisji. 
Była teŜ Pani Sołtys. 
 
Pani Grzegorek (sołtys wsi Trębaczów) – jest mi przykro, Ŝe Pan udaje, 
Ŝe o tym nie wie. Wie Pan, Ŝe ten klub jest potrzebny i jest w złym stanie. 
Pan jest Przewodniczącym Rady i powinien Pan myśleć o całej gminie. 
Chcemy mieć jedno miejsce w tej wsi, z którego bylibyśmy dumni. 
 
Radny Pietrus – idą święta, więc rozejdźmy się i nie kłóćmy się, bo moŜe 
się skończyć – tu zwraca się do Przewodniczącego Rady – Ŝe będę 
Pana nienawidzić. 
 
Pani Kosińska (sołtys Słupii p.Bralinem) – nie zgadzam się z Panem 
Kłodnickim, bo moje Ŝyczenia po 7 latach spełniły się. 
 
Pan Mega – Pan Przewodniczący jest zdziwiony, Ŝe projekt jest juŜ  
w duŜym stopniu zaangaŜowania. Wieloletni plan inwestycyjny jest 
ustalony i proszę o pomoc w jego realizacji. 
 
Radny Wieczorek – jeŜeli będzie się zwlekać z  remontem, sala OSP się 
rozwali. ZaleŜy mi, aby się ta inwestycja samofinansowała, aby jakieś 
korzyści przynosiła. A co z udziałem własnym, bo remont trzeba 
rozpocząć. 
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Pani Wójt -  mamy bardzo trudny okres pozyskiwania środków unijnych. 
Jest bardzo trudny. Musimy się przygotować z realizacji zadań. 
 
Radny Wieczorek – musimy zająć się przyłączeniem wody. Do 2015r. 
cała gmina musi mieć wodociąg oraz kanalizację. 
 
Radny Kłodnicki – księŜom podsunąć pomysł, aby wystąpili  
o dofinansowanie remontów w kościołach, przy zaangaŜowaniu 50%. 
Np.ksiądz w Trębaczowie takie pieniądze ma. 
 
Pan Mega – projektant boi się podać ostateczny koszt , poniewaŜ moŜna 
je w kaŜdej chwili ciąć. Według szkolenia prowadzonego przez Pana 
Prussa musimy patrzeć pod kątem łączenia inwestycji  lub pójść  
na całość i wtedy jest większa szansa uzyskania środków finansowych. 
 
Radny Wieczorek – w przedszkolu w Słupii naleŜy załoŜyć centralne 
ogrzewanie. Koszt obecnie kształtuje się w wysokości 12 tys zł. 
 
Pani Wójt – kalkulacja zrobiona jest metodą gospodarczą. 
 
Radny Wieczorek – naleŜy korzystać z pomocy rodziców i fachowców  
z wioski Słupia. 
 
Pani Wójt – robimy systemem gospodarczym. Pan Januszko chętnie 
nam to zrobi. 
 
Radna Gawlik – co z rozdzieleniem Komisji? 
 
Pani Wójt – jeŜeli Państwo chcecie, będą dzielone komisje. 
 
Radni zagłosowali w sprawie propozycji Radnej Gawlik.  
5 radnych głosowało za wnioskiem o dzielone posiedzenia Komisji Rady. 
 
Radna Piekarska – co zrobimy jeŜeli nie dostaniemy pieniędzy na salę  
w Trębaczowie? Za Wójta Grygiela dostaliśmy 5.000 zł. PołoŜenie 
płytek, wymianę 4 okien, instalację wodną i elektryczną mieszkańcy 
zrobili w czynie społecznym. 
 
Radny Wieczorek – Miechów teŜ pracuje społecznie. Zrobiono chodnik 
koło szkoły. 
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Na tym Przewodniczący Rady zakończył I część obrad IV Sesji Rady 
Gminy Perzów. 
 
 
II CZĘŚĆ OBRAD XIV SESJI RADY GMINY PERZÓW 28.12.2007r. 
 
 
Przewodniczący Rady  powitał na II części XIV Sesji Rady Gminy 
Perzów.  
Stwierdził obecność 12 radnych. Rada jest władna do podejmowania 
uchwał, 
 
Przewodniczący Rady – przechodzimy do punktu14: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2007r. 
 
Przewodniczący Rady prosi Panią Skarbnik o omówienie uchwały. 
 
Pani Skarbnik referuje radnym zapisy uchwały. 
 
Przewodniczący Rady prosi radnych o zadawanie pytań. 
 
Przewodniczący Rady – z uchwały wynika, Ŝe deficyt w kwocie  
359.515 zł. będzie pokryty z innych rozliczeń oraz nadwyŜki. Czy my 
mamy nadwyŜkę? 
 
Pani Skarbnik – nie mamy kredytu, więc wypracowaliśmy nadwyŜkę. 
 
Radny Kurzawa – czy te 4000 zł. nie wykorzystaliśmy w GOPS? 
 
Pani Skarbnik – to co mieliśmy wykorzystać – wykorzystaliśmy. Nie było 
juŜ takiej potrzeby, aby wykorzystać te środki. 
 
Przewodniczący rady – pyta o kredyt – na co został zaciągnięty, bo jest 
ujęta kwota spłaty 152.000 zł. 
 
Pani Skarbnik – na budowę kolektora w latach 2003-2004. Do spłaty 
pozostaje nam 42.000 zł. 
 
Radny Pietrus – czy te wydatki na OSP obejmą wszystkie jednostki, czy 
tylko jedną. 
 
Pani Skarbnik – wiem na pewno , Ŝe na remont samochodu OSP 
Perzów. Czy na inne nie wiem. Pan Ostrowski jest poinformowany. 
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Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 12 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Pani Wójt udzieliła odpowiedzi w sprawie zgłoszonych wniosków  
na I części sesji. 
Pani Wójt przekazała, Ŝe posiada ekspertyzę remontu hydroforni  
w Trębaczowie. Pani Wójt  po Nowym Roku zaprosi Przewodniczącego 
Rady  i  Przewodniczących Komisji, aby przedstawić im  ten dokument. 
 
Radny Bagiński – pyta kiedy będą zakładane lampy energooszczędne. 
Ksiądz proboszcz i Radny proszą o załoŜenie lampy koło kościoła, 
skierowanej na kościół. 
W sprawie drogi między Kozą Wielką, a Słupią. Na drodze zrobił się lej  
i dwa samochody nie mogą się koło Pana Kranza minąć. 
Pyta teŜ o sprawę Pani Waloszczykowej. Czy otrzymała jakieś pismo. 
 
Pani Wójt – w sprawie wymiany lamp, trzeba rozmawiać z Energetyką. 
Nowa lampa – to nowa inwestycja. 
Pyta Radnego Bagińskiego –  jaki długi jest odcinek drogi 
 
Radny Bagiński – 100 m. 
 
Pani Wójt – myśli o zrobieniu drogi do stacji w  Słupii. Będzie rozmawiała 
z właścicielem stacji, czy dofinansowałby jej budowę. Rolnicy mogliby 
kupować paliwo. 
 
Radny Bagiński – czy moŜna rozmawiać z Kobylą Górą w sprawie drogi 
do Marcinek. DuŜo ludzi z niej korzysta. 
 
Pani Wójt – zaprosimy Pan Wójta Kobylej Góry. 
 
Radny Kłodnicki – pyta co słychać w sprawie remontu E-8 i S-8. 
 
Pani Wójt – wyślemy pismo po Nowym Roku do Dyrektora 
BereŜeckiego. Są zastrzeŜenia do budowy, będziemy rozmawiać. Do 15 
stycznia będzie w Perzowie  spotkanie w tej sprawie. 
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Radny Pietrus – dół u Pana Szymańskiego. To było zalane, teraz ludzie 
rzucają tam śmieci. Nie ma dojazdu do pola. 
 
Radny Wieczorek – a czyje to jest? 
 
Radny Pietrus – Pana Szymańskiego. 
 
Radny Wieczorek – wieś śmieciła – niech posprząta. 
 
Radny Pietrus – proponuje, aby zwołać Radę Sołecka i te śmieci 
podpalić. 
 
Radni – członkowie OSP ostro krytykują pomysł Radnego Pietrusa, 
mówiąc, Ŝe robienie takich rzeczy jest karalne, tym bardziej Ŝe znajdują 
się tam m.in. stare tapczany wypełnione pianką poliuretanową, plastiki   
i tym podobne rzeczy. 
 
Pani Wójt – Pan Szymański jest właścicielem dołu. Ktoś mu tam wywiózł 
śmieci. Ten Pan ma kłopot nie ze swojej winy. Trzeba by  załatwić moŜe 
jakiś spych i to zepchnąć. 
 
Radny Wieczorek – skąd ten dół się wziął?  Czyje to było wyrobisko? 
Kto zarabiał na tym Ŝwirze. Ja teŜ miałem dół i za swoje pieniądze 
zasypywałem dziurę. Ten Pan sam jest sobie winien. 
 
Radny Pietrus – on tą ziemię kupił z funduszu i cała wioska z tego 
korzystała. 
 
Przewodniczący Rady – skoro sam sobie pozwolił zrobić śmietnik, to 
teraz Rada Gminy ma to posprzątać? Niech to zgłosi na policję. 
 
Pani Grzegorek – ta sprawa ciągnie się ileś lat. Tam były wyrzucane 
śmieci m.in. z cmentarza. 
 
Radny Kurzawa -  jak się z tym uporamy, ten sam problem będzie  
z Panem Suchodolskim – teŜ ma doły. 
 
Radny Wieczorek – jeŜeli my nawet zepchniemy ziemię, to nic nie da. 
Jak to nie będzie zrównane z ziemia, to dalej będą wozić. 
 
Radny Kłodnicki – dostaliśmy harmonogram wywozu śmieci. Na odbiór 
segregowanych jest tych terminów za mało. 
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Radny Krzywiecki – to jest pytanie do nas wszystkich. Czy my chcemy 
się za śmieci zabrać, czy tylko sobie pogadać. Koło straŜnicy wysypano 
śmieci. Dzisiaj to posprzątaliśmy i nie ma tematu. Ale od tego jest 
prokuratura i policja. Trzeba znaleźć winowajcę. My -  jako samorząd 
musimy z tym walczyć. Panie Pietrus  trzeba tam postawić tablicę, 
posprzątać i pilnować, Ŝeby znowu do tego nie doszło. Nie palić tego, 
tylko wygarnąć, wywieźć i pilnować. Nie moŜna tego ignorować,  
bo zakładanie, Ŝe się nie upilnuje niczego nie zmieni. My uświadamiamy 
członkom OSP, Ŝe nie  jesteśmy tylko od poŜarów  i działamy. 
 
Radny Kozan – mamy w Domasłowie porządnego księdza, który sam 
segreguje śmieci i daje przykład. UwaŜam, Ŝe trzeba pilnować. 
 
Przewodniczący Rady – kaŜdy kulturalny człowiek wie, Ŝe tak się nie 
postępuje. Nie moŜna wysypywać śmieci do sąsiadów. 
 
Radny Bagiński – a co by było, gdyby w naszej Gminie postawić kosze 
na odpady segregowane. W innych wioskach tak jest. 
 
Pani Wójt – ze śmieciami niech zostanie tak jak to wprowadziliśmy.  
Ludzie pobierają worki, więc znaczy to, Ŝe segregują śmieci. 
 
Radny Kozan – czy śmieci podroŜały? 
 
Pani Wójt – na razie nie. Ale otrzymałam pismo od Wójta Bralina  
o podwyŜce opłaty ekologicznej przez Urząd Marszałkowski. Na razie 
ceny nie zmieniamy . Zastanowimy się po Nowym Roku. 
 
Radny Bagiński – ja myślę inaczej. Kubły powinny stać w miejscach, 
gdzie ludzie się przemieszczają np. w lesie, albo przy drodze  E-8.  
Jak nie ma kubła, to wyrzucą śmieci do lasu, a tak wyrzuciliby do kosza. 
 
Radny Kurzawa – pyta o drzewo koło Pani Szymanek. 
 
Pani Wójt – prywatna posesja i prywatne zezwolenie. Ma to sobie sama 
załatwić z Energetyką. To jest w jej interesie. 
 
Radny Kurzawa – tam są linie energetyczne. Jak drzewo się przewróci, 
to zerwie linie. Energetyka sama powinna się interesować. 
 
Radny Bagiński – szkolny przystanek Gęsia Górka. Tam jest przystanek 
dla pijących alkohol. Wyrzucają butelki do rowu. Tam nie ma kosza. 
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Na koniec Przewodniczący Rady poinformował o otrzymanych pismach 
od Wojewody: 
- w sprawie uchwały dotyczącej bonifikaty dla Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Sycowie, podjętej na XIII Sesji w dniu 22.11.2007r. 
- skarga na GOPS w Perzowie od Pani Płócienniczak z Domasłowa. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał treść skargi . 
 
Pani Wójt na temat Pani Płócienniczak mam swoje zdanie. Niech GOPS 
to rozpatrzy i udzieli stosownej odpowiedzi. Nie powinna ta Pani 
wykorzystywać kalectwa dziecka do takich rzeczy. 
 
Wobec braku dalszych wniosków Pan Przewodniczący podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady XIV Sesji Rady Gminy Perzów. 
 
 
 
Protokół spisała: Joanna Bednarek 
 
 
 
 


